
 

 
 
 
 

ØLSTYKKE MENIGHEDSRÅD 
 

Ordinært 
menighedsrådsmøde 

 

Dato: 19-02-2025 Blad nr.  
Referat Formandens initialer 

  
 

Onsdag d. 19. februar 2025 kl. 19.00 i Udlejresalen 
Afbud: 
 
Offentligt møde indledende med spørgetid til senest kl. 19.15: 

0.  
Offentlig spørgetid 

 

 

Dagsorden Referat 
1. 
Godkendelse af dagsorden 
  

 
Godkendt 
 

2. 
Økonomi – regnskab 2024 

Regnskab er ved at blive udarbejdet af KAM 
og fremlægges til godkendelse på mødet i 
marts. 

3.  
Bemyndigelse til Jesper Helsø til 
færdiggørelse af projekter 

• Kirkegårdsmur 
• Thujavej (kloak) 

 

 
Menighedsrådet bemyndiger Jesper til at 
arbejde videre med disse projekter. 

4.  
Kirkegårdsmur – Gl. Kirkegård 

• Rådgivningsaftale (Bilag 1) 
• Hovedtidsplan (Bilag 2) 
• Kalkningstjenestens rapport 

(Bilag 3) 
• Kalkningstjenestens 

tillægsnotat (Bilag 4) 
• Forsikringscertifikat (Bilag 5) 

 

 
Menighedsrådet ønsker at gå videre med 
projektet. Samtidig ønskes det, at 
hovedindgangen (søjlerne) til Gammel 
Kirkegård bliver medtaget i projektet 
Der vil blive lavet en indstilling til PU. 
 

5.  
Nyt menighedsråd 

• Hvad kan man gøre bedre? 
 

 
Det er vigtigt at få ny medlemmer til at føle 
sig velkomne. Det kunne eventuelt være 
noget mad inden første møde. 
En mulighed kunne også være en buddy, som 
kan indføre det nye medlem i arbejdet. 
Derudover en workshop, hvor alle kan lære 
hinanden at kende. Dette kommer på næste 
møde.  
 

6.  
Udlejning af 
Sognecenter/Udlejresalen 

• Folder mindesamvær (Bilag 6) 
• Retningslinjer for 

mindekomsammen (Bilag 7) 
• Lejeaftale Udlejre (Bilag 8) 
• Lejeaftale Sognecenter (Bilag 

9) 
 

 
 
Det skal prioriteres, at udlejning kan foregå i 
Sognecentret – eventuelt ved at flytte møder 
til Udlejresalen. 
Det kunne være en mulighed at lave en 
samlet folder for mindekomsammen, 
receptioner i forbindelse med en kirkelig 
handling. 
Administrationen kommer med nyt forslag. 



 
7.  
Børnekor 

• Hvad kan vi gøre for at gøre 
børnekor til en succes? Skal 
det konverteres til 
ungdomskor? 
 

 
Organist Simon fortalte om udfordringerne 
med børnekor. Konklusionen på det er, at der 
ikke var opbakning nok og der nok skulle 
være en specialuddannet børnekorleder og 
der til sidst kun var tilmeldt 1. 
 
Simons forslag er, at man i stedet laver et 
pop up kor ”Pop-Shop”, som bliver indtænkt i 
kirkelivet f.eks. aftengudstjenester og 
højmesser. Samtidig vil forskellige ugedage 
blive afprøvet. Dette er præsterne med på.  
Dette kan opstartes i sensommeren. 
Menighedsrådet bifalder dette. 
 

 
8.  
Ny kirke/Egedal, status 
 

 
Penge for grund er overført til sælger. Vi 
afventer modtagelse af papirer til underskrift. 
 
Der er ønske fra personale og MR om at se 
grunden. Det kunne gøres i forbindelse med 
at deltage i just walk. 
 
Kirkegårdsleder Henrik har en kontakt, der 
kan lave en droneoptagelse/billede over 
vores grund. Dette må gerne igangsættes. 

9. 
Orientering fra udvalg 
 

o Kirkegårdsudvalg 

Referat (Bilag 10) 

o Bygningsudvalg 

Referat (Bilag 11) 

o Liv og Vækst 

Referat (Bilag 12) 

Ønskeliste (Bilag 13) 

 

 
Kirkegårdsudvalg: 
Der henvises til referatet 
 
Bygningsudvalg: 
Intet nyt 
 
Liv og vækst: 
Der henvises til referatet. Derudover er der 
en ønskeliste fra de frivillige. – hvis noget at 
det ønskes gennemført, så tag fat i udvalget 
Der er fernisering på søndag den 23. februar 
i Udlejre Kirke med to nye kunstnere. 

10.  
Orientering fra kirkeværge 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Åben kirke 
Der ønskes godkendelse for at åben kirke 
fortsætter i 2025 hver tirsdag. Der ses på om 
der mulighed for også at gøre det i Udlejre 
Dette blev godkendt. 
 
 
Blødgøringsanlæg til præsteboliger 
Der ønskes installation af blødgøringsanlæg i 
præsteboligerne. Der er et tilbud på 40.900 
kr. pr. stk. MR søger provstiet om penge fra 
deres pulje for grønne løsninger. 
Menighedsrådet godkender dette. 
 
 
 
 



Fortsat:  
10.  
Orientering fra kirkeværge 
 
 
 

 
 
Uheld 
Hvordan forholder man sig, hvis man 
kommer til skade i forbindelse med f.eks. 
opgravning til fjernvarmen på grunden. for 
ikke-ansatte. Dette undersøges af 
administrationen. 
Det undersøges samtidig hvor meget 
forsikringen dækker i forbindelse med 
kunstudstilling i Udlejre. 
 

11. 
Orientering fra præster 
 

 
Der er intet at berette 

12. 
Efterretninger 

• Der blev under godkendelse 
af vedtægter for 
kirkegårdsudvalg og 
bygningsudvalg stillet 
spørgsmål vedr. §4 – om man 
kunne fjerne delen med at 
kassereren skulle fremlægge 
årsregnskab for udvalg. Dette 
er undersøgt det kan man 
godt. Vedtægter for 
bygningsudvalg og 
kirkegårdsudvalg er opdateret 
og underskrevet. 
 

 
Taget til efterretning. 

13. 
Eventuelt    

 

- 

 
Åbent Møde slut  _20.21__ 


